
                                                                                      

 

                                                                           
  

II. pracovní skupina – senioři a osoby se zdravotním postižením 
        

 ZÁPIS ZE SETKÁNÍ 
                 

2/2024 
 

                   Datum: 13. 6. 2024 
 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

1.  Aktuality z KPSS Kyjovska + informace od koordinátorky:  

      

 Představení nové koordinátorky: 

Vedoucí odboru sociálních věcí, Mgr. Jaroslav Řihánek, MBA, představil novou 

koordinátorku komunitního plánování - Bc. Marcelu Prchalovou, DiS. 

 

 Schválení nových členů 

Bylo navrženo schválení nových členů II. pracovní skupiny komunitního plánování. 

 

- Za Centrum sociálních služeb Kyjov, p. o. města Kyjova bude docházet nová vedoucí                        

– Mgr. Petra Zálešáková. 

 

- Za Pečovatelskou službu Bzenec byla schválena Mgr. Gabriela Pecháčková, která se vrátila 

z mateřské dovolené 

 

 Zajištění svozu mladých dospělých zdravotně postižených 

U mladých dospělých zdravotně postižených, kteří ukončili povinnou školní docházku                      

a zůstali doma, se řešila nedostatečná kapacita Denního stacionáře v Kyjově. Je plán na jeho 

rozšíření – hledání nových prostor, stavební úpravy, materiálně technické úpravy.                        

Vloni v 10/2024 byla nabídnuta možnost nástupu do Denního centra do Vlaštovky v Hodoníně, 

který se nyní rozšířil. Bylo dojednáno, že se těmto rodičům bude zajišťovat svoz.  Nyní se řeší 

nákladovost svozu, jeho finanční zajištění  a nastavení postupů. V letošním roce bude tento 

výdaj hradit město Kyjov.  

Realizujeme jednání za účasti rodičů výše uvedených mladých dospělých, vedení města 

Kyjova, zástupců obou stacionářů, aby se nastavila pravidla jejich svozu a stanovila se určitá 

posloupnost, protože ne všichni zájemci jsou z Kyjova, ale i ze spádových obcí. Svoz bude 

zajišťovat Centrum sociálních služeb Kyjov, které mají na to přizpůsobené automobily. 

2.  Informace z Jihomoravského kraje:  

 

 Akční plán JMK pro rok 2025 byl koordinátorkou komunitního plánování zaslán 

k připomínkování.  

 Kritéria pro financování soc. služeb v JMK (sjednocení terminologie) budou dne 26. 6. 2024 

předloženy radě JMK.  

 Pravidla financování na rok 2025-2026 nyní schvaluje zastupitelstvo JMK.  



                                                                                      

 

                                                                           

 Aktualizace minimální sítě sociálních služeb se uskuteční od 5. do 9. 8. 2024. 

Jedině v tomto období je možné provádět úpravy úvazků či jiné změny. 

 

 

Koordinátorka informovala o některých připravovaných změnách v zákoně o sociálních 

službách (zákona č. 108/2006 Sb.) a související vyhlášce 505/2006 Sb.: 

- doplnění činností do vyhlášky, z níž vyplývá, že základní sociální poradenství může být 

poskytováno také pečujícím osobám, za součást základního sociálního poradenství se 

považuje také poskytnutí podpory pečujícím osobám v dovednostech potřebných pro 

zvládání úkonů péče o osobu závislé na jejich pomoci 

- u pečovatelské služby a odlehčovací služby se přidává základní činnost „pomoc při zajištění 

bezpečí a možnosti setrvání v přirozeném sociálním prostředí“ 

- pečovatelská služba se dále rozšiřuje o novou základní činnost „pomoc při uplatňování práv, 

oprávněných zájmů a pomoc při obstarávání osobních záležitostí“ 

- u azylových domů je přidána nová základní činnost „sociálně terapeutické činnosti“ 

- zvyšují se maximální denní částky úhrady za hodinu poskytnutí úkonu péče, a to 

u pečovatelské služby, osobní asistence, průvodcovských a předčitatelských služeb, služeb 

podpory samostatného bydlení, odlehčovacích služeb, center denních služeb, denních 

stacionářů, chráněného bydlení a sociální rehabilitace 

- rozsah péče nepřevyšující 80 hodin měsíčně se zvyšuje ze 155,- Kč na 165,- Kč 

- rozsah péče vyšší než 80 hodin měsíčně se zvyšuje ze 135,- Kč na 150,- Kč 

Jeden z návrhů (účinnost návrhu od 1. 4. 2025) navrhuje sjednotit všechny pojistné a nepojistné 

sociální dávky podmíněné dlouhodobě nepříznivým zdravotním stavem a průkaz osoby se 

zdravotním postižením pod Českou správu sociálního zabezpečení, kdy dojde k odbřemenění Úřadu 

práce. Motivací je sjednotit agendu všech nepojistných dávek pod hlavičku ČSSZ a zjednodušení 

jejich výplaty. 

- Sociálně-zdravotní pomezí – návrh legislativních změn v zákoně o sociálních a zdravotních 

službách. Předložený návrh je aktuálně v prvním čtení poslanecké sněmovny. Návrh zákona plánuje 

zrušit sociální lůžka a registrovat služby na sociálně zdravotním pomezí. Budou vyžadovat 

registraci podle zákona o sociálních službách i podle zdravotního zákona. Není však přesněji 

specifikováno, jakým způsobem se bude financovat a jaké budou přesnější pravidla, prozatím to 

vypadá, že tato změna přinese výraznou změnu a zatížení pro současné i budoucí poskytovatele 

sociálních služeb, kteří poskytují ošetřovatelskou péči dle současného § 36 zákona o sociálních 

službách. Návrh zavádí možnost pro vybrané druhy sociálních služeb (centra denních služeb, denní 

stacionáře, domovy pro seniory, domovy se zvláštním režimem, domovy pro osoby se zdravotním 

postižením, centra duševního zdraví a odlehčovací služby pobytového charakter) poskytování 

sociálně zdravotní služby, a to na základě oprávnění k poskytování uvedené sociální služby a 

oprávnění k poskytování zdravotních služeb podle zákona o zdravotních službách.  



                                                                                      

 

                                                                           
V souvislosti s tímto návrhem koordinátorka upozornila na potřebu rozšíření 

sociálních lůžek v ORP Kyjov, což se řeší v předložených návrzích opatření Střednědobého plánu 

rozvoje sociálních služeb na Kyjovsku a vznesla otázku, zda v tomto období (když se chystá novela 

rušící sociální lůžka) je do priorit zařazovat. Z diskuze členů této pracovní skupiny vyplynulo, že 

novela může nabrat ještě i jiný směr, může být různě upravena či odsunuta a potřeba v regionu 

přetrvává – z toho důvodu se přítomní přiklánějí k zanesení opatření o vzniku sociálních lůžek do 

materiálu Střednědobého plánu sociálních služeb na Kyjovsku pro období 2024-2026. 

Od roku 2025 nebudou mít povinnost obce financovat rané péče, tyto budou primárně 

financovány Jihomoravským krajem.  

Změna ve financování sociálních služeb ve prospěch obcí u služeb Odborného sociálního 

poradenství (o 1% více JMK, o 1% méně obce). 

3. Představení materiálu: Střednědobý plán sociálních služeb Kyjovska na období 2024 -2026 

 

- Koordinátorka seznámila přítomné s vyhodnocením Plánu rozvoje sociálních služeb na 

období 2021 -2023. Dále byly členům připomenuty výsledky ze SWOT analýz. Na základě 

těchto výstupů, výsledků analýz prováděných v uplynulých letech v sociální oblasti na 

Kyjovsku a podnětů řešených v rámci pracovních skupin KPSS byly navrženy Priority a 

opatření za jednotlivé oblasti KPSS. Ty byly již na minulých schůzkách projednávány a 

dnes byly představeny dopracované materiály obsahující:  

- průřezové priority a opatření, priority v oblasti podpory a péče o seniory a osoby se 

zdravotním postižením   

Byly probrány změny v prioritě a jednotlivých opatřeních.  

Mgr. Galánová – nabídka prostupného vzdělávání pro pečovatelky MUDr. Klimentem, které by se 

týkalo duševně nemocných, problémových osob nebo závislých na alkoholu. Je potřeba zmapovat 

potřeby přes prázdniny, aby mohlo dojít k proškolení v září. 

Destigmatizace – koordinátorka navrhla u osob se zdravotním znevýhodněním připravit články do 

Kyjovských novin formou příběhů klient. 

Mgr. Pešková – nabídla zpracování těchto příběhů formou minutového medailónku.  

 

Převoz imobilních osob - od 1. 1. 2024 CCS Kyjov si zavedlo do své doplňkové činnosti převoz 

imobilních osob, protože má uzpůsobené automobily.  

 

Sociální lůžka – navýšení o 2 sociální lůžka z důvodu potřebnosti.  

 

Neregistrované sociální služby – Mgr. Zálešáková uvedla, že vloni na podzim se uskutečnilo 

jednání na JMK Brno a jednalo se i o neregistrovaných sociálních službách. Z tohoto jednání 

vyplynulo, že JMK Brno zajistí informační kampaň a zaměří se na nedostatečné poskytování 

sociální, případně ošetřovatelské péče, za nedůstojné podmínky, ve kterých jsou klienti ubytováni.  

Po diskuzi přítomných členů vyplynulo,  že s ohledem že problematika se ve velké míry právě 

kyjovska, bychom si měli zajistit svoji vlastní negativní kampaň týkající se péče v neregistrovaných 



                                                                                      

 

                                                                           
zařízeních. Tato aktivita se přiřadí do opatření za tuto cílovou skupinu a 

spolurealizátorem bude MAS, která již dříve pomohla poskytovatelům soc. služeb zapojeným do 

projektu: „Budujeme komunitu od úsvitu do úsvitu“ propagaci v Nemocnici Kyjov, a to formou 

třiceti sekundového medailónku. I nyní se zvažuje tato forma propagace. Doba realizace: podzim 

2024. Kampaň by měli zrealizovat členové této pracovní skupiny. Dobrovolníci – hlašte se.  

 

Diskuze o péči v neregistrovaných službách:  

V nemocnici zjistili u pacientky nedostatečnou péči, která se projevila  opruzeninami. Pobytové 

služby přijímali z neregistrovaných zařízení klienty.  

DPS Čeložnice – přijali klientu z neregistrovaného zařízení, ve kterém byly povoleny návštěvy 

pouze od 14:00 do 16:00 hodin, a ta rodina se k ní nemohla dostat. Bude zjištěno, jestli by byla 

klientka ochotna zveřejnit svůj příběh.  

Velmi často je klientům nedostatečně zajišťována strava a pitný režim a jsou ohroženi podvýživou či 

dehydratací 

Další ohrožení představuje neodborné nakládání s léky 

 

Seznámení se doporučeným postupem  č. 2/2019 – Problematika neregistrovaných sociálních 

služeb – zaměřeno zejména na pobytové služby sociální péče 

 

Záměrem kampaně by mělo být poukázat na neadekvátní kvalitu péče, na rizika spojená 

s umístěním v takovém zařízení. Podkreslit konkrétními příběhy. 

dochází k ohrožení zdraví či dokonce života klientů těchto služeb. 

Péče včetně ošetřovatelských úkonů je zpravidla v těchto zařízeních poskytována personálem bez 

potřebné odborné kvalifikace.  

 

Nemocnice i poskytovatelé sociálních služeb by měli zprostředkovat přenos informací  

o poskytované nekvalitní péči. 

 

Do opatření 1.3 Rozšíření kapacit sociálního podniku a dalších možností pracovního uplatnění 

pro OZP na Kyjovsku, bude mezi partnery a realizátory přidána společnost HSOUL invest, 

která také zaměstnává osoby se zdravotním postižením a může se vstoupit do jednání se 

zástupci této organizace o případný rozvoj či posílení spolupráce 

Do seznamu organizací bude přidána i služba Denní stacionář Vlaštovka v Hodoníně, raná péče a 

Odlehčovací služba Global Partner Péče.  

Bylo dohodnuto, že v příštím týdnu (po projednání dalších oblastí na ostatních pracovních 

skupinách KPSS) budou členům pracovní skupiny zaslány k připomínkování všechny priority a 

opatření – i pro další oblasti a bude umožněno jejich připomínkování do konce měsíce června. 

V červenci se materiál zkompletuje a dá se k připomínkování veřejnosti. Následně budou 

vypořádány připomínky a materiál bude předložen do schvalovacího procesu – sociální a zdravotní 

komisi, radě města a 2. 9. 2024 zastupitelstvu města Kyjova.  

 

 



                                                                                      

 

                                                                           
 

 

 

 Informace od členů skupiny 
 

Charitní pečovatelská služba Šardice – Bc. Špérová: 

Nyní mají volnou kapacitu, protože se jim podařilo doopatrovat 3 – 4 klienty v domácí péči, kteří 

zemřeli.  Poskytují péči v Šardicích, v Hovoranech, na Čejči, ve Strážovicích. 

 

Veletrh sociálních služeb se letos neplánuje.  

 

 
Přílohy: 

Návrhy priorit a opatření 

Doporučený metodický postup č 2/2019 (problematika neregistrovaných sociálních služeb) 

 

Termín příštího setkání: 25. září 2024 v 13:00 hodin v malé zasedací místnosti MěÚ Kyjov. 

 

 

Zapsala: Margita Procházková, BA 

 


